
 

 

 
Aan: College van B&W Barneveld 
 
Betreft: Schriftelijke vragen Gelders Winterfonds 
Barneveld, 16 januari 2022 
 
Geacht college, 
 
Namens de fractie van de ChristenUnie stellen we op grond van artikel 42 van de 
organisatieverordening van de gemeenteraad vragen over het Gelders Winterfonds. 
 
De afgelopen periode hebben wij veel maatschappelijke verenigingen, besturen van buurthuizen 
én kerkbesturen gesproken. Tijdens nieuwjaarsbijeenkomsten stond iedereen stil bij een 
uitzonderlijk bewogen jaar. Wat de verenigingen en de (kerk)besturen bindt is de intrinsieke 
motivatie om ontmoetingen te organiseren tussen mensen; al die ontmoetingen verrijken en 
geven sociale samenhang in onze samenleving. En juist die ontmoetingen vinden wij belangrijk. 
Ze zorgen ervoor dat mensen kunnen ontwikkelen, zich geborgen voelen én gezien worden.  
 
Al deze verenigingen en (kerk)besturen zijn geconfronteerd met een onverwachte explosieve 
stijging van diverse kosten. Door de Oekraïnecrisis zijn bijv. onder andere de gasprijzen in korte 
tijd fors gestegen. Een stijging die veel huishoudens dagelijks merkt. Gelukkig lijkt die extreme 
stijging achter de rug, maar al de maatschappelijke verenigingen en (kerk)besturen konden 
hierin hun begroting voor 2022 niet of nauwelijks rekening mee houden. 
 
Dat laatste geldt ook voor de MKB in de gemeente Barneveld. Ook onze vele MKB-ondernemers 
konden de extreme verhoging van gasprijzen niet voorzien. Ook zij kregen te maken met 
onverwacht hoge kosten en kunnen daardoor soms maar moeilijk overeind blijven. En dit nadat 
veel ondernemers ook in 2021 fors minder inkomsten hadden door corona maatregelen. Juist 
onze ondernemers zorgen voor werkgelegenheid en bedrijvigheid in onze dorpen! Niet voor 
niets heeft ook onze fractie in de coronacrisis opgeroepen om vooral lokaal te kopen. 
 
Gelukkig heeft de provincie Gelderland 10 miljoen euro beschikbaar gesteld voor het Gelders 
Winterfonds. Een fonds waarmee de provincie maatschappelijke, publieke, sportorganisaties en 
het MKB wil ondersteunen. Gemeenten kunnen zelf keuzes maken voor het verdelen van dit geld 
onder lokale organisaties, instellingen en bedrijven. De provincie heeft beoogd dat het verdelen 
daarvan op de korte termijn plaats moet kunnen vinden. Een verdeling naar inwoneraantal zou 
zo’n 300.000 euro kunnen opleveren voor onze gemeente.  
 
De ChristenUnie vindt het Gelders Winterfonds een unieke kans om verenigingen, 
(kerk)besturen en MKB’ers die in acute financiële nood dreigen te komen, een steun in de rug te 
geven. Er is mogelijk op korte termijn dus zo’n 3 ton extra beschikbaar om dat te doen! Het is 
dan wel belangrijk dat we hierover duidelijk en snel communiceren en daarna op korte termijn 
overgaan tot het verdelen van financiële middelen uit dit fonds.   
 
Wij stellen over dit onderwerp de volgende vragen: 
1- In hoeverre heeft het college aanspraak gemaakt op het Gelders Winterfonds? 
2- In hoeverre heeft het college zicht op verenigingen, (kerk)besturen en MKB’ers die in 



 

 

concrete financiële nood verkeren door de onverwachte kostenstijging die zich sinds enkele 
maanden voordoet? Hoe verwacht u daarop zicht te krijgen? 
3- Op welke wijze maakt de gemeente aan de beoogde doelgroep bekend dat het Gelders 
Winterfonds beschikbaar is? Is de gemeente bereid hierover actief te communiceren? 
4- Op welke wijze verzekert het college zich ervan dat het geld terecht komt bij verenigingen, 
(kerk)besturen en MKB’ers die het financieel écht nodig hebben door de onverwachte en acute 
kostenstijging? 
5- Op welke wijze informeert het college de raad over het verdelen van de inkomsten van dit 
fonds? 
 
Wij zien uit naar uw reactie. 
 
Met vriendelijke groet namens de fractie van de ChristenUnie, 
 
Henk Wiesenekker  
 


